
Stanovska organizacija JUD 
Iz druStev s 

VABILA: 
= JUU SRESKO DRUŠTVO v LITIJI 

bo zborovalo v soboto 17. junija 1933. v Ljub
ljani ob 9. uri v dvorani »Krke« pri Mikliču. 
Dnevni red: 1. Društvene zadeve. 2. Predava
nje tov. Samca: Računovodstvo v osn. šoli. 
3. Raznoterosti. — Zatem bo zboroval sre
ski odbor za razstavo šolskih vrtov. Sreski 
šolski nadzornik pa bo poročal o vrtnarskem 
krožku. — Sporočamo željo iz vrst tovari
šev, da se zatem udeleži čim več članstva na 
skupnem kosilu pri Mikliču. (Ob lepem vre
menu na vrtu.) — Odbor. 

tov. Košmrlja iz Zagorja, naj izhajajo knjige 
Mladinske matice v jeseni, kar je res prak
tično in bo najbolje služilo šolskim interesom. 
Zadeva publikacij MM pa se bo stavila tudi 
na dnevni red prihodnjega zborovanja. Ugo
tavljalo je namreč članstvo, da je »Naš rod« 
premalo vsebinsko barvit in je preveč literar
no enoličen, učiteljstvo pa si želi, naj bo »Naš 
rod« sodoben šolski priročnik. Cula se je 
tudi ostra kritika glede sodelavcev pri »Na
šem rodu«, češ, da srečavamo premnogokrat 
le iste sotrudnike. 

Pisatelj Ivan Zoreč je zborovalce povedel 
v poldrugournem predavanju v stare čase be
lih menihov in je zato žel toplo zahvalo. Pre
davanje tov. Samca iz Muljave »o računstvu« 
se je preneslo na prihodnje zborovanje. 
Pri slučajnostih se je sprejel pismeni predlog 
tov. Pelka s Toplic: Draginjski razredi se naj 
izenačijo. Šolski upravitelji so predočili težave 
v kraj. šol. odborih, ki ne dobivajo rednih pri
spevkov od občin. Sprejeto je bilo, da se bo 
predlagalo merodajnim mestom, naj se pri
spevki občin, ki jih morajo nakazovati kraj. 
šol. odborom odtrgujejo že na davkarijah. 
Tov. Adamič in tov. Košmerlj iz Zagorja sta 
sprožila debato o »Pohodu«, ki je kruto žalil 
poročene učiteljice. Tov. Jevnikar s Št. Vida 
je predlagal z ozirom na to, da se propagirajo 
po šolah razni podmladki in številne organi
zacije: Na šolah naj se vpelje le ena organi
zacija, ki naj ima po potrebi tudi odseke. S 
poplavo društev se deca samo bega, starši pa, 
ki cesto nimajo niti za preživljanje, ne zmo
rejo za članske prispevke. Tov. Janežič s Po
lice je kritiziral slabo izdelavo zvezkov držav

= JUU SRESKO DRUŠTVO V ORMO
ŽU bo zborovalo v soboto, dne 10. junija t. 1. 
v Ormožu ob 9. uri. — Odbor. 

= JUU SRESKO DRUŠTVO V LJUTO
MERU bo zborovalo 14. junija pri Kapeli. Na 
dnevnem redu je poleg običajnih točk poro
čilo s seje predsednikov, obravnava razstave 
šolskih vrtov in predavanje nadzornika tova
riša Karbaša o vplivu gospodarske krize na 
šolo. — Pridite vsi! Začetek ob pol 11. uri. 

= JUU SRESKO DRUŠTVO V KAM
NIKU bo zborovalo v sredo 14. junija 1933. 
ob 10. uri v Kamniku. Dnevni red: 1. Situacij
sko poročilo. 2. Predavanje. 3. Matični listi. 
4. Predlogi za banovinsko skupščino. 5. Slu
čajnosti. — Odbor. 

= JUU SRESKO DRUŠTVO V PTUJU 
bo zborovalo dne 12. junija v Ptuju v Mladi
ki ob 9. uri. Dnevni red se bo spopolnil s 
predavanjem tov. Debenaka o šolstvu na Če
hoslovaškem, ter referatom tov. Rusjana o 
goriškem fašizmu. 

Ob 8. uri ima odbor istotam sejo. Radi 
važnosti seje se naprošajo tovariši odborniki 
od zunaj, da se iste sigurno in pravočasno 
udeleže. Odbor. 

POROČILA: 
+ JUU SRESKO DRUŠTVO V LITIJI 

je zborovalo 6. maja v Sokolskem domu v 
Stični in je bilo navzočih 60 članov. Predsed
nik tov. Jože Župančič je ob 9. uri pozdravil 
članstvo, pisatelja Ivana Zorca in nadzornika 
tov. Bezeljaka Ivana. V toplih besedah se 
je nato spomnil pok. tov. Kozjaka, nekdanjega 
šol. upravitelja v Toplicah. Zbor je pijetetno 
počastil spomin blagega tovariša. Zatem je po
dal tov. predsednik obširno situacijsko po
ročilo in čital došle dopise. V srezu se prav 
lepo razvija Jadranska straža. Sklenjeno je 
bilo, da se bo vršilo ob priliki predavanje o 
problemih J. S., navzoči tov. Vinko Okorn pa 
je nabral kot predsednik višnjegorske podruž
nice JS prav lepo število novih članov. Raz
veseljivo je bilo dejstvo, da je že domala vse 
učiteljstvo našega sreza organizirano v JS, 
mnoge šole pa imajo lastne podmladke JS. 
Ob soglasnem sklepu je bil sprejet predlog 

gradili g. predavatelja z burnim aplavzom, v 
imenu društva pa se je istemu toplo zahvalil 
tov. predsednik. 

Predavanju je sledil kratek zabavni film, 
ki so mu navzoči z zanimanjem sledili. 

Za tem je prišel na zborovanje povabljeni 
novi sreski načelnik g. Kosi, ki ga je tovariš 
predsednik iskreno pozdravil. Gospod načel
nik se je za pozdrav zahvalil in izjavil, da bo 
našlo učiteljstvo v njem iskrenega prijatelja. 
To izjavo je navzoče članstvo vzelo z zado
ščenjem na znanje. Ob tej priliki je g. sreski 
načelnik izročil našemu vrlemu predsedniku 
tov. Pleskoviču Rudolfu red. Sv. Save V. stop
nje, ki ga je z njim odlikoval Nj. Veličanstvo 
kralj Aleksander I. za njegovo šolsko in izven
šolsko delovanje. 

Vidno ganjen se je tov. predsednik zahva
lil g. sreskemu načelniku in ga prosil, da tol
mači njegovo zahvalo na najvišjem mestu. 

Z iskrenimi in toplimi besedami sta nato 
čestitala odlikovancu sreski šolski nadzornik 
tov. Potočnik, v imenu odbora in ostalega uči
teljstva pa tov. Kislinger. 

Došli dopisi se prečitajo in vzamejo na 
znanje. Stališče sekcije v zadevi pastirskega 
pisma jugosl. episkopata se odobri. Predlog 
Mladinske matice, da bi učencinaročniki pre
jemali publikacije šele v septembru, se soglas
no odkloni. Situacijsko poročilo sekcije se 
odobri. Propaganda za Jadransko stražo se 
vrši lokalno po šolah. Društvo pristane na 
predlog sekcije, da naj se vrši banovinska 
skupščina tik pred glavno. Dopisi »Poslovnik 
za staleški sud JUU«, »Izmene i dopune za
kona o narodnim školama sa obzirom na po
stavljenje in premeštanje učitelja« in »Izme
ne i dopune disciplinskih propisa za nastav
nike po zakonu o narodnim školama« bodo 
glasom sklepa krožili po vseh šolah tukaj
šnjega sreza. 

Poročili tajnika in blagajnika se odobrita 
in vzameta na znanje. Saldo blagajne s 1. ma

ne izdaje. Sreski kmetijski referent g. Šušter
šič iz Litije je podal navodila za obisk potu
joče kmetijske razstave, ki bo prispela v Viš
njo goro koncem junija, v Litijo pa 21. julija 
t. 1. Zborovanje je poteklo v najlepšem tova
riškem razpoloženju, posebno so se izkazali 
zlasti oni iz višnjegorskega in stiškega konca 
kot duhoviti debaterji. Mnogo so pripomogli, 
da bo učiteljsko zborovanje v Stični, koder 
ga ni bilo že več kot desetletje, ostalo v naj
prijetnejšem spominu. Zborovanja v Stični se 
je namreč udeležilo tudi mnogo Zasavcev, ki 
so prišli v treh skupinah: z vlakom preko 
Ljubljane, peš ozir. s kolesi preko Bogen
šperka in Temenice. Po zborovanju je zase
dal sreski kmetijski razstavni odbor, skupno 
kosilo pa je bilo pripravljeno pri Fačiniju, 
koder je otvoril vrsto napitnic tov. nadzornik 
Bezeljak s čestitko tov. Kodermanovi in tov. 
predsedniku Župančiču, ki sta se pred tedni 
poročila. 

Jože Župančič, Kovačič Maks, 
predsednik. tajnik. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO V LAŠKEM 
je zborovalo 6. maja v Laškem. Zborovanja se 
je udeležilo 78 tovarišev in tovarišic, kar zna
ša 57%. Mnogo članov (ic) je od tega zboro
vanja izostalo neopravičeno. 

Tov. predsednik pozdravi vse navzoče, 
posebno predavatelja profesorja g. Brodarja 
in novo vstopivšo tovarišico Pahor Marijo. 

Vsled izpremembe dnevnega reda poda 
tov. predsednik prvo besedo predavatelju pro
fesorju g. Brodarju. Skioptično predavanje »O 
Olševski kulturi« je bilo zelo zanimivo in mu 
je članstvo z užitkom prisostvovalo. Gospod 
predavatelj nas je povedel v prazgodovinsko 
starejšo kameno dobo in nas seznanil z nači
nom življenja tedanjega človeka. Skioptične 
slike so zelo poživile interesantno nad vse do
bro zasnovano predavanje. Poslušalci so na

+ JUU SRESKO DRUŠTVO V PTUJU 
je zborovalo dne 6. maja v Mladiki v Ptuju. 
Zborovanja so se udeležili 103 člani, to je 
6776%. 

Po otvoritvi zborovanja opraviči tov. 
predsednik goste iz Čakovca, ki radi nastalih 
ovir niso prišli v Ptuj. 

Prečitali so se dopisi. Glede banovinske 
skupščine se je izrekla želja, da naj se vrši 
začetkom julija, kakor vsako leto: Predlaga 
se, da se volijo za obe skupščini isti delegati. 
Za delegate se določijo: tov. Šterk Davorin 
in Kaukler Valentina. Njuna namestnika sta 
.Tančic Ivo in Kovač Albina. 

Tov. Šterk bo zastopal društvo na obč
nem zboru Učiteljske samopomoči. 

Tov. predsednik poda nato poročilo o 
seji glavnega odbora v Beogradu. Pojasni' 
stališče sekcije za vardarsko banovino, ure
ditev razmerja iste do glavnega odbora; go
vori o delu glavnega odbora in o ukrepih, ki 
so predvideni za čim tesnejše zveze sekcij z 
vodstvom Udruženja. Našteje resolucije, ki 
so bile predane ministrstvu prosvete, a niso 
bile natisnjene v »Učit. tovarišu«. Omeni 
spremembo pravil. 

Poročilu ni sledila debata. Tov, predsed
nik vabi navzoče k pristopu v podružnico Pe
dagoške centrale, ki se je ustanovila v Ptuju. 
Poziva tovariše, da se zainteresirajo za spo
minsko slavlje septembrskih dogodkov leta 
1908. 

Sledilo je predavanje tov. Debenaka. V 
svojem referatu »Obraz Evrope«, je v kriče
čih barvah slikal življenje oblagodarjenih in 
onih, ki žive življenje bede in trpljenja. To
variši so v debati želeli, da se prihodnjič iz
neso predlogi, kako bi se odstranile vse te 
hude krivice, ki se gode masi človeštva. Te
kom debate, ki je bila živahna in precej ostra, 
se je kazalo na vzroke, ki so krivi, da se mo
rala mas ne dviga, marveč pada. Po zaklju
čitvi debate, se tovariš predsednik predava
telju zahvali. 

Ker so se v zadnjem času pojavile ne
ljube prilike v društvu, je tovariš predsednik 
podal ostavko. 

Prihodnje zborovanje bo meseca junija 
in sicer bo to izredni občni zbor. 
Šestan Iv. Dušan, s. r. Kaukler Iv. Val., s. r. 

predsednik. t. č. tajnica. 

jem t. 1. znaša Din 2389'97. Članarina se v 
splošnem plačuje v redu, le tuintam je nekaj 
zamudnikov. 

Kot delegati za banovinsko in glavno 
skupščino se soglasno izvolijo tov. Pleskovič 
Rudolf, Lunder Dušan in Hofbauer Alojzij; 
za namestnici pa Horvat Olga in Mlakar Ju
lija. 

Sprejeti so bili naslednji predlogi: 
1. Prošnje za napredovanje v višjo sku

pino naj se rešujejo tako, da ni treba ponov
no prositi za napredovanje, če tudi je prvo 
prošnjo pravilno vložil in kolekoval. 2. Jako 
čudno je, da ni v Ljubljani razpisanega nobe
nega učiteljskega mesta (lani tudi ne), ko se 
je vendar med letom čitalo, da je ta ali ona 
učna oseba premeščena v Ljubljano. Sekcijo 
prosimo tozadevnega pojasnila. 3. Tudi mesta 
pri kr. banski upravi in pri sreskih šolskih re
ferentih naj bodo dostopna vsemu učiteljstvu 
in ne samo posameznikom. 

Prihodnje zborovanje se bo vršilo v sredo 
14. junija v Rimskih Toplicah. Odbor bo pre
skrbel za to zborovanje primerno predavanje. 
S tem je bil dnevni red izčrpan. Ker se nihče 
več ne oglasi k besedi, zaključi tov. predsednik 
uspelo zborovanje. 
Pleskovič Rudolf, s. r., Dušan Lunder, s. r., 

predsednik. tajnik. 

+ JUU SRESKO UČITELJSKO DRU
ŠTVO ZA MARIBORMESTO je zborovalo 
dne 4. maja 1933. na I. dekliški osnovni šoli 
v Mariboru. Od 86 članov je bilo navzočih 
56 t. j . 66%. 

Predavanje g. prof. Basa: »Politični zem
ljevid Evrope«, izdaja Učiteljskega doma v 
Mariboru. Uvodoma omenja predavatelj, da 
so bila pred vojno izvršena vsa kartografska 
dela v tujini, po vojni pa je »Učiteljski dom 
v Mariboru« prvi začel izdajati zemljevide ter 
tako izvršil važno kulturno delo. V založbi 
Učiteljskega doma je izšlo v tej kratki dobi 
že lepo število zemljevidov, zadnji »Politični 
zemljevid Evrope«, katerega sta izdelala g. 
predavatelj in pokojni g. Slavoj Dimnik. Na
to razloži, iz katerih vidikov je bil izdelan 
zemljevid ter poda poučne smernice in navo
dila o rabi zemljevida v šoli. 

Tovariš predsednik poda izčrpno poročilo 
o delovanju društva in sekcije, kar se vza
me na znanje. 

Sklep: Tovariš predsednik naj skliče ne
kaj tovarišev, da skupno sestavijo resolucijo 
glede sprejema učencev v manjšinsko šolo 
ter glede delovanja društva »Kulturbund«. 

Tov. tajnik na kratko tolmači vsebino do
šlih dopisov, važnejše pa prečita. 

Sklepi: Knjige Mladinske matice se naj 
izdajo ob koncu maja ali v začetku junija, 
zadnja številka Našega roda pa naj izide v 
juniju. 

Tov. Grčar in Alt se naprosita, da pre
učita predloge glede predpisov za premestitve 
in za disciplinski postopek, kakor o društve
nem razsodišču ter seznanita članstvo na 
prihodnjem zborovanju. 

Tov. predsednik Hočevar govori o zako
nu telesne vzgoje. Seznani navzoče z najvaž
nejšimi točkami tega zakona, navaja, koliko 
so že storile druge države v tem oziru. 

Resolucija: Poročene učiteljice upraviče
no zahtevajo za enako delo tudi enako pla
čilo. Sekcija JUU za dravsko banovino naj 
zastavi vse svoje moči, da se poročenim uči
teljicam, katerim je bila z novim finančnim 
zakonom ukinjena stanarina, ista zopet iz
plačuje. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V KRA
NJU je zborovalo v soboto 6. maja t. 1. v 
Škofji Loki v novi šoli. Udeležba je bila dokaj 
številna. Zborovanja sta se udeležila oba sre
ska šolska nadzornika ter upravitelj škofje
loške meščanske šole, ki je zborovalce po
zdravil s toplimi besedami. — 

Situacijsko poročilo je podal tov. pred
sednik. Govoril je o nadzorniškem vprašanju 
ter sporočil, da je pristopilo 15 novih članov. 
Njihov pristop so zborovalci soglasno odob
rili. Debate o situacijskem poročilu se je ude
ležil le nadzornik tov. Rus. O poslovniku za 
razsodišče ter o predlogu za spremembo za
kona o narodnih šolah je poročal tov. tajnik, 
ki je obenem prebral tudi došle dopise. Glede 
izdajanja publikacij Mladinske matice je zbo
rovanje sklenilo, naj le izhajajo v istem roku 
kot doslej. 

Nato je imel tov. Lapajne praktičen na
stop z dečki 5. in 6. razreda škofjeloške os
novne šole. Za temo si je izbral »Kmetijsko 
kramljanje«. Na lahek in sodoben način je 
razvijal snov iz skoraj vseh kmetijskih panog, 
ki bi jo moral poznati vsak učenec osnovne 
šole. Kljub temu, da so bili navzoči pred
vsem le mestni učenci, so aktivno in z za
nimanjem sodelovali. Vmes pa je bilo tudi 
dosti humorja. V marsikom je vzbudil ta 
nastop voljo in veselje do kmetijskega pouka. 
■— O nastopu se je razvila živahna debata, v 
katero so posegli tov. Grum, Štefe in Horvat. 
Pravilno je poudaril tov. predsednik, da mo
ramo tudi mestni mladini nuditi pouk iz kme
tijstva, ker le na ta način jim bomo vcepili 
ljubezen, spoštovanje in zanimanje do domače 
grude in do kmečkega življenja. 



Za delegata za banovinsko skupščino sta 
bila soglasno izvoljena tov. Rupret in Horvat; 
za namestnika pa tov. Ločniškar in Debeljak. 

H koncu je tov. Malenškova poudarila 
pravico učiteljic do upravitelj skega mesta. 
Navedla je konkreten slučaj, da se je upra
viteljsko mesto na dekliški osnovni šoli od
dalo po upokojitvi upraviteljice moškemu. 
Stavila je predlog, da se v bodoče vsaj na žen
ske osnovne šole nastavljajo za šolske upra
vitelje le učiteljice. Ista tovarišica je tudi 
predlagala, naj društvo izposluje od avtopod
jetij za učiteljstvo polovično vožnjo, kar je 
storilo že sosednje društvo. Oba predloga sta 
bila sprejeta. 

Predsednik: Tajnik: 
Josip Lapajne, s. r. Vinko Rupret, s. r. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO KO
ČEVJE je zborovalo 6. maja t. 1. v Kočevju. 
Zborovanje je obiskalo 67 članov, kar je 
51'93%. 

Po pozdravu vsem navzočim, zlasti za
stopnika sr. načelstva zastopnika JUU, sre
skega ekonoma, je tov. predsednik poda! 
kratko situacijsko poročilo. 

Tov. Andrej Skulj je pojasnil kaj naj se 
razstavi na bodoči razstavi šol. vrtov, da ob 
tej priliki učiteljstvo pokaže javnosti svoje 
dosedanje delo v tej panogi. 

G. sreski ekonom O. Kopitar je govoril 
o sodelovanju sreskega kmet. referenta z uči
telj stvom ter nam je v svojem temeljito pri
pravljenem referatu dal smernice, po katerih 
naj se usmeri učiteljevo delo na kmetijsiko
zadružnem polju. 

Tov. predsednik se je zahvalil obema pre
davateljema. Sledila je obširna debata o obeh 
predavanjih, ki je pokazala, da je učiteljstvo 
že vneto na delu za blagor ljudstva. 

Sklenilo se je, da bo »društvo po svojih 
zastopnikih v stalnem stiku s sreskim kmet. 
referentom. 

Navzoči so osvojili predlog, da bi se 
banovinska skupščina vršila istočasno z glav
no. Delegatom za banovinsko in glavno skup
ščino so bili izvoljeni: tovariši M. Žitko, J. 
Kadunc in Čokova; namestnikom pa tovariši 
Koutnv, Lovšinova in Andoljškova. 

Sprejeti so bili sledeči predlogi: 
a"> Odpravi naj se kuluk, ki je poleg dru

gih odtegljajev težka obremenitev učiteljstva. 
Ukinitev istega je bila sklenjena že na seji 
zadnjega banovinskega sveta. 

b) Vse vrtnarske razstave ne bodo dosti 
koristile, dokler ne bo strogo z zakonom do
ločeno, da mora imeti vsaka šola najmanj 
20 a velik vrt, kjer bo mogoče vsaj nelkoliko 
gojiti sadjarstvo. Zato naj sekcija izposluje, 
da se to uzakoni in tudi izvede, ter da poleg 
obstoječih zakonskih določb dobimo tudi pra
vilnik. 

c) Knjižice za učence so v sedanji obliki 
nepraktične, naj se uvedejo knjižice in ma
tični listi za dobo vseh 8 let. 

č) Vsaka ovadba zoper kateregakoli iz
med našega stanu naj se predloži obtožencu 
na vpogled, da se ta more pravilno zagovar
jati ter da more ovaduhe kazensko zasledo
vati. 

d) Da bo učiteljevo delo med ljudstvom 
v prospeh kmetijstva res koristno, zahteva
mo, da imej učiteljstvo svojega zastopnika v 
sreskem kmetijskean odboru. 

Pri slučajnostih je bil govor o stanovanj
skih zadevah po novem fin. zakonu In še v 
drugih stanovskih stvareh. 
Herman Kmet, s. r. Čokova, s. r, 

predsednik. tajnica. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO SV. 
LENART je zborovalo 9. maja pri Sv. An
tonu v Slov. gor. 

Včlanjenih 45. navzočih 31, t. j . 69%. 
Predsednik tov. Golež otvori zborovanje 

z običajnim pozdravom. 
I. Prešel je nato na dnevni red. Prečital 

je došle dopise. Glede dopisa odbora Mla
dinske matice v zadevi izhajanja publikacij 
Mladinske matice je bilo sklenjeno z 29 proti 
2 glasoma, naj izhajajo knjige še naprej 
meseca junija, kakor je bilo doslej. 

Društvo se popolnoma strinja s predlo
gom sekcije, naj se vrši banov, skupščina tik 
pred drž. skupščino v Ljubljani. — Resolucije 
sekcije za vardarsko banovino je društvo so
glasno odklonilo. — V zmislu dopisa sekcije 
JUU v zadevi sodelovanja učiteljstva pri Ja
dranski straži, je preds. učiteljstvu najtopleje 
priporočal sodelovanje, zlasti ustanavljanje 
»Podml. JS«. poudarjajoč veliki nacionalni po
men tega društva. — Ostale dopise je učit. 
vzelo brez debate na znanje. 

II. V lepo zasnovanem referatu nam je 
podal tov. Stumpf zgodovino kraja Sv. Anton 
v Slov. gor. Za svoje res zanimivo predava
nje je bil deležen splošnega priznanja navzo
čih. — Pri tem je tov. preds. omenil, da bo 
skrbel za to, da se bo učiteljstvo s podobnimi 
predavanji seznanilo z zgodovino vseh krajev 
svetolenartskega okraja. 

III. Na banov, in drž. skupščini bo naše 
društvo zastopal tov. preds. ozir. podpred
sednik. 

IV. Blag. poročilo je bilo sprejeto brez 
debate. Tov. blagainiik je aneliral na navzoče, 
naj do konca šol leta izpolnijo svoje obvez
nosti napram društvu, v kolikor še kdo tega 
ni storil. 

V. Obširno je poročil tov. štuhec o izven
šolskem delu. Preds. ga je naprosil, da objavi 
to res zanimivo poročilo v našem stanovskem 
listu. 

VI. Pri slučajnostih so se obravnavale 
razne zadeve šol. administrativnega značaja. 
Sprejet je bil tudi predlog tov. Zorkove, naj 
društvo zaprosi lenarško avtodružbo, da do
voli učiteljstvu okraia Sv. Lenart 50% popust 
pri rednih avtobusnih vožnjah. 

Ker je društvo v letošnjem letu že 5 krat 
zborovalo, je bilo siklenjeno. da letos ne zbo
ruje več, pač pa takoj meseca septembra. 
Fran Golež, s. r. Josip Golob, s. r. 
t. č. predsednik. tajnik. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V LJU
TOMERU je zborovalo 6. maja v Štrigovi. 
Četudi je bilo daleč in so zveze težike, se je 
vendar vabilu odzvalo izredno mnogo član
stva. Kot na majniškem izletu se je zbralo in 
bilo temu primerno tudi razpoloženo. 

Tov. Mavric, ki je v uvodnih besedah 
poudaril jugoslovansko edinstvo, katerega 
znak je tudi to zborovanje v Medimurju, je 
pozdravil sr. kmet. ref. gosp. Žnidariča, nova 
člana: tov. Pahorjevo iz G. Radgone in tova
riša Dobaja iz Stogovccv, čestital mladim to
varišem in tovarišicam na dobro uspelem 
praktičnem izpitu ter se zahvalil za delo tov. 
Lubeju. ki je dobil mesto pri SKJ — in se 
v njegovem imenu od članstva poslovil. 

Podal je nato kratko svoje poročilo in v 
njem omenil ono »težko zadevo«, ki je dvig
nila toliko prahu, ki se je pa končno vendar 
polegel; omenil državni proračun in stanarine 
poročenih učiteljic, bonitete šolskih upravi
teljev itd. 

Vsem je nato ugodil tov. Turko s pre
davanjem o Štrigovi. Podal je nje zemljepisno 
lego, zgodovinske dogodke, šolsko kroniko. 
Sklenil je z upanjem, da odidemo z vtisom: 
i ta kraj je del naše lepe domovine. 

Sresiki kmet. ref. g. Žnidarič je pa raz 
ložil nato najnovejša izkustva v obdelovanju 
zemlje. Predavanje je bilo praktično in bo 
marsikomu koristilo. 

V naslednjem se je sprejel zapisnik zad
njega zborovanja in odobril zapisnik o anketi 
našega društva z narodno  obramb, društvi 
domačega sreza z željo, da bi imeli sklepi 
ankete res tudi uspeh. 

Glede Ml. matice se je sklenilo, naj se 
knjige izdajajo ob sklepu šol. leta. Saj je 
vsalka književna založba moralno obvezana 
plačano knjigo takoj poslati. In deca nestrpno 
čaka. 

Za skupščini, ki naj se združita, so bili 
izvoljeni delegati._ Za glavno: tov. Klanjšček, 
nam. tov. Sabadinova; za banovinsko: tov. 
Miki. nam. tov. Porekar. 

Nadzornik tov. Karbaš je še pojasnil Iz
dajanje spričeval v osnovni in višji nar. šoli. 
Prihodnje zborovanje se je določilo na 14. ju
nij pri Kapeli. 

Razšli smo se v lep sončen dan! 
Karel Mavric, s. r. Klemenčič Mara, s. r. 

t. č. predsednik. t. č. tajnica. 

= JUU SRESKO DRUŠTVO ČRNO
MELJ  METLIKA je zborovalo v soboto 13. 
maja 1933. ob 10. uri v Radotovičih. 

Od 63 članov navzočih 31, t. j . 49%. 
Zborovanje je vodil tov. predsednik Mat

ko Ljubic. 
Sprejemnemu pozdravu je sledilo preda

vanje tovariša Smičiklasa iz Šošic o postanku 
in razvoju Žumberaka — od prve naselitve 
do današnjega dne. Po predavanju, katerega 
so sprejeli zborovalci z velikim odobravanjem 
nam je tovarišica Demšarjeva predočila ve
liko »Majčino ljubav«, kateri so sledile ljubke 
deklamacije deklic v proslavo materinskega 
dne. 

Prisostvovali smo nastopu v IV. razredu. 
Tov. Haraminčičeva je v potovanju iz Ra
datovič na Sušak vpletala v zemljepisno snov 
tudi zgodovinske momente računstva in druge 
predmete ter s tem pokazala sliko koncen
tracijskega pouka. Šolska deca nas je prese
netila z uprizoritvijo »Kraljeviča Marka« in 
»Snegulčice«. Pestra slika odra je bila dokaz 
velike marljivosti in spretnosti tamošnjih ko

legic v ročnih delih. Deca nam je zapela več 
žumberaških in slovenskih pesmi, želeč, da jir 
še pridemo poslušat. 

Nato je podal predsednik situacijsko po 
ročilo in prečital došle okrožnice. Glede iM 
M. je članstvo sklenilo, naj ostane izdajanje 
rednih publikacij kot doslej. Osvojilo si je 
predlog sekcije, da se vrši banov, skupščina 
tik pred drž. skupščino to je 17. in 18. avgusta 
1933. Izvoljena sta bila delegata za obe skup
ščini tov. Ljubic Matko in Špan France, na 
mestnica Erzin Anica. 

Govorili smo še o zaščiti članstva, vrt 
narski razstavi in prihodnjem sestanku na 
Vinici 4. junija 1933. ob priliki odkritja spom 
plošče tov. Lovšinu. 
Ljubic Matko, s. r. Ela Čampa, s. r 

t. č. predsednik. t. č. tajnica. 


